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Stora konferenssalen, Brofästet Hotell & Konferens 

Omfattning 
§§ 121-128 

Beslutande 
Roger Kaliff (S) ordförande 
Ann-Marie Engström (S) 1:e vice ordförande 
Göran Häggfors (M) 2:e vice ordförande 
Johan Persson (S) 
Michael Ländin (S) 
Nikolaos Strachinis (S) 
Marie Simonsson (S) 
Steve Sjögren (S) 
Göran Wiegert (S) 
Jussi Gröhn (S) 
Elisabeth Gustavsson (S) 
Nasim Malik (S) 
Mona Jeansson (S) 
Lasse Johansson (S) 
Dzenita Abaza (S) 
Jonas Hellberg (S) 
Robert Sigvardsson (S) 
Marianne Dahlberg (S) 
Anne-Cathrine Lind (S) 
Annika Brodin (S) 
Ylva Granqvist (S)  
Stig Persson (S) 
Roger Holmberg (S) 
Sven-Erik Ekblad (S) 
Jan-Erik Arvidsson (S) 
Ylva Hällblad (S) 
Ingvar Nilsson (S) 
Bertil Dahl (V) 
Birgitta Axelsson Edström (V) 
Anna Thore (MP) 
Jonas Löhnn (MP) 
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Patricia Vildanfors (MP) 
Jimmy Svensson (MP) 
Ami Höglund (M) 
Jan-Ingemar Lundström (M) 
Per-Olof Jonsson (M) 
Kajsa Hedin (M) 
Birger Jägtoft (M) 
Jonas Lövgren (M) 
Tamás Lakatos (M) 
Britt Dicksson (M) 
Maria Heudorf (M) 
Kerstin Edvinsson (M) 
Karl Holst (M) 
Rolf Wallergård (M) 
Anders Andersson (C) 
Ingemar Einarsson (C) 
Gunnar Olsson (C) 
Ann-Cristin Fredriksson (C) 
Sivert Andersson (C) 
Kent Pettersson (FP) 
Björn Brändewall (FP) 
Birgitta Nordlöw (FP) 
Anna-Britt Wejdsten (FP) 
Margreth Johansson (KD) 
Christopher Dywik (KD) 
Thoralf Alfsson (SD) 
Lars Rosén (SD) 
 

Sekreterare 
 
 
 
Anette Mellström 
 

Justeras 
 
 
 
Roger Kaliff Stig Persson 
ordförande  

 
 
Patricia Vildanfors 
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§ 121 

Val av protokollsjusterare 
Beslut 
Kommunfullmäktige utser Stig Persson (S) och Patricia Vildanfors (MP) att 
tillsammans med ordföranden justera protokollet. 
 

§ 122 

Fastställande av föredragningslista 
Överläggning 
Ordförande Roger Kaliff (S) föreslår att ärende 6, valärenden, utgår från 
föredragningslistan. Sedan överläggningen avslutas beslutar kommun-
fullmäktige att fastställa föredragningslistan enligt Roger Kaliffs förslag.  

Beslut 
Kommunfullmäktige fastställer föredragningslistan med ändringen att  
ärende 6 utgår. 
 

_______________________ 

Gyllene stolen 
 
Kommunfullmäktige ajournerar sammanträdet och Mike Waxman ställer en 
fråga till kommunstyrelsens ordförande Johan Persson (S) om Kalmar Folkets 
Park framtid. 
  
Johan Persson (S) besvarar muntligen frågan från Mike Waxman. 
 

_______________________ 
 

§ 123 

Fråga från Björn Brändewall (FP): Rätten för 
omsorgstagare att flytta 
Dnr KS 2014/0806 
 
Kommunfullmäktige beslutar att Björn Brändewall (FP) får ställa följande fråga 
till omsorgsnämndens ordförande Steve Sjögren (S): 
 
I augusti avled den 77-åriga kvinna som misstänks ha blivit grovt vanvårdad på 
äldreboendet Berga Backe. När man får höra att sånt här händer i kommunal 
verksamhet, här i Kalmar, kommer så många tankar. Varför hade ingen slagit 
larm? Visste personalen inte hur man hanterar trycksår? Hur mycket är 
kommunens värdighetsgaranti värd? 
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I fjol kom även rapporter om svåra missförhållanden på Smedängens äldre-
boende. Det kan uppkomma problem i omsorgen, på enskilda platser eller i 
enskilda arbetslag, som går ut över omsorgstagarna. När allt inte står rätt till, 
kan man inte alltid vänta i kanske månader på att personal och politiker ska 
komma tillrätta med problemen. Man måste bara bort därifrån.  
 
En av de mest akuta åtgärderna för den enskilde eller närmast anhörige, är att 
vid missnöje kunna flytta från äldreboendet och kunna välja något bättre. Detta 
borde man alltid ha rätt att göra oavsett skäl. Frågan är vilka reella möjligheter 
man har till detta. 
 
Därför undrar jag: 
- Vilka faktiska möjligheter har omsorgstagare i Kalmars äldreomsorg att 

flytta bort från ett boende till ett som man anser sig bli behandlad bättre på? 
 

_______________________ 
 
Steve Sjögren lämnar följande svar på frågan: 
 
Tack för din fråga om det är möjligt att byta boende. Just nu pågår en av de 
största förändringarna av våra boenden som någonsin gjorts. Vi invigde ett nytt 
boende vid årsskiftet. Vi invigde en tillbyggnad vid midsommar, vi invigde nytt 
boende på Varsholmen i början av september och vi satte spaden i marken för 
om- och tillbyggnad av Smedängen. Vi avvecklar samtidigt ett par mindre 
boenden. Det innebär att vi måste flytta både omsorgstagare och personal 
inom vår verksamhet. I december återinvigs ett renoverat boende. Vi planerar 
för nytt boende på södra området som skall ersätta Ståthållaren och 
Parkgården. Vi ska ersätta Norrlidshemmet. Allt detta för att ge våra omsorgs-
tagare moderna och väl fungerande vård- och omsorgsboenden.  
Björn ställer följande fråga till mig: 
 
- Vilka faktiska möjligheter har omsorgstagare i Kalmars äldreomsorg att 

flytta bort från ett boende till ett som man anser sig bli behandlad bättre på? 
 

Förvaltningen försöker alltid hitta lösningar som passar omsorgstagaren på 
bästa sätt. Det händer ibland att man flyttar av olika själ. Det kan handla om att 
komma närmare anhöriga men också för att man inte trivs där man bor. 
 

§ 124 

Interpellation från Anna Thore (MP): Lätt att göra rätt 
för småbåtsägare 
Dnr KS 2014/0590 
 
Kommunfullmäktige beslutar att Anna Thore (MP) får ställa följande 
interpellation till kommunstyrelsens ordförande Johan Persson (S): 
 
Rent vatten är en av världens viktigaste frågor. I Kalmar är rent kustvatten en 
av våra viktigaste resurser för attraktivitet och livskvalité. Kalmar kommun har 
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ett nationellt erkänt aktivt åtgärdsarbete för att återfå en renare kustmiljö och 
motverka övergödningen. Från ideella kustgrupper, vattenråd, till den politiska 
och regionala nivån i Kalmarsundskommissionen. Att vara ett föredöme ställer 
dock krav på att jobba framsynt med alla kustmiljöfrågor. 
 
Många är de båt- och badgäster som njuter av vår kustmiljö. Fritidsbåtar har 
självklart också en miljöpåverkan på sin omgivning men genom rätt förut-
sättningar kan denna minskas. Genom att göra det lätt att göra rätt för 
småbåtsägaren kan miljöpåverkan minskas betydligt från sommarens båtgäster.  
 
Genom att ge möjlighet att tanka miljövänligare bränsle så som alkylat bensin 
kan påverkan från drivmedlet i de många gånger ineffektiva motorerna 
minskas. I Kalmar hamn erbjuds i dag inga sådana möjligheter. 
 
Övergödningen är den svåraste frågan för Östersjön och från 2015 kommer ett 
lagkrav som säger att inga fritidsbåtar får tömma sin toalettlatrin i sjön. Denna 
regel är välkommen och i Kalmar har vi fyra tömningsstationer som alla är 
relativt centralt placerade. För en båtägare i norra eller södra kommundelarna 
blir det betydligt svårare att leva upp till detta lagkrav. 
 
En stor påverkan från båtturismen är också gifter från skadliga båtbotten-
tvättar. Många är de larmrapporter om toxinerna från giftiga bottenfärgers 
påverkan på närmiljön. Många kommuner försöker dock hjälpa sina båtägare 
att ställa om hanteringen av båtarnas bottnar och istället för att behandlas med 
skadliga färger kan bottnarna tvättas. Genom en sms tjänst får man informa-
tion när havstulpaner fastnar på båtbotten och tvättar man då bort larverna 
slipper man de hårda beläggningarna av havstulpaner resten av säsongen. För 
att få systemet att fungera måste det finnas tillgängliga båtbottentvättar där 
bottnarna kan tvättas, och helst där möjlighet att samla upp den gamla giftiga 
färgen finns innan övergången från färg till tvätt är fullbordad.  
 
För alla tre av dessa åtgärder krävs infrastruktur (privat eller offentlig regi) som 
skapar möjligheter för småbåtsägaren att kunna påverka sin närmiljö mindre 
skadligt. Jag undrar om Johan Persson är beredd på att ta ett kommunalt 
ansvar och göra detta möjligt för Kalmars båtturister att vara mer miljövänliga 
samt att kunna följa lagen oavsett vart i kommunen de har sin båt? 
 

_______________________ 
 
 
Johan Persson lämnar följande svar på interpellationen: 
 
Kalmar kommun har utmärkt sig för ett okonventionellt sätt att arbeta med 
miljöfrågor. Kalmarsundskommissionen, musselodling och andra kustmiljö och 
övergödningsfrågor är några nationellt kända exempel. 
 
Underifrånperspektivet, att fånga det lokala engagemanget och intresset, är en 
av mina hörnstenar. Det har varit grunden i det arbete som bedrivits. Med 
detta som grund har sedan kommunen på olika sätt understött arbetet. Det 
arbetssättet ska vi fortsätta med.  
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På serviceförvaltningen pågår just nu ett tiotal projekt som alla syftar till att 
förbättra vår kustmiljö och minska övergödningen. Båtturismen ökar i Kalmar 
och i Kalmarsund och vi står gott rustade inför förbudet att tömma latriner i 
sjön som införs nästa år. Vi har f.n. 5 tömningsstationer - inte 4 som Anna 
Thore påstår: Gästhamnen, Klubbholmen, Kullö, Svensknabben och Ekenäs. 
Servicenämnden har beslut om ytterligare två. En som nytillskott och en som 
ersättning för Gästhamnen som av kapacitetsskäl behöver uppdateras. Denna 
finns alltså som extra resurs och kan placeras där den största miljönyttan görs. 
 
En båtbottentvätt i Kalmar är god bra idé. För många båtägare skulle det bli 
billigare/bekvämare med en tvätt än att behöva köpa färg och slipningsarbete. 
Miljönyttan är naturligtvis också stor. Ett kommunalt huvudmannaskap för 
detta är jag dock tveksam till. Återigen tror jag på lokala och engagerade 
entreprenörer och är helt övertygad om att detta vore kommersiellt lönsamt. 
 
Avslutningsvis: Vi tror på det lokala engagemanget. Vi vill ha en bred dialog 
med båtklubbar om var och hur frågor kring latrin och båtbottentvätt kör 
störst miljönytta. Ett uppdrag som vår servicenämnd/förvaltning redan har. 
Skulle det visa sig att extra investeringsmedel behövs är vi beredda att pröva 
detta i den sedvanliga budgetprocessen.  
 
Nu under hösten klarnar också mycket av formerna för det som förra 
programperioden kallades för Leader. Vi vill också se vad den nya regeringen 
kommer med för besked när det gäller kustmiljöarbetet. 
 

§ 125 

Etablering av samlastningscentral för Kalmar kommun 
Dnr KS 2014/0013 

Handlingar 
Uppdragsrapport ”Uppdrag – samlastningscentral” den 10 september 2012.  
 
Serviceförvaltningens skrivelse den 11 augusti 2014. 
 
Utdrag ur servicenämndens protokoll den 27 augusti 2014, § 91. 
 
Utdrag ur kommunstyrelsens protokoll den 2 september 2014, § 142. 

Bakgrund 
Servicenämnden fick 2011 i uppdrag av kommunfullmäktige att utreda och 
utvärdera möjligheterna att etablera en samlastningscentral för varudistribution 
inom Kalmar kommun.  
 
Under våren 2014 har Nybro och Torsås kommuner meddelat att de vill delta i 
en gemensam upphandling av entreprenör för samordnad varudistribution. 
Borgholm, Emmaboda och Mörbylånga kommun samt Kalmarsunds 
Gymnasieförbund ges möjlighet att under avtalsperioden ansluta sig genom 
optionsförfarande.  
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Kommunstyrelsen har föreslagit att servicenämnden får i uppdrag att 
upphandla och etablera en entreprenör för samordnad varudistribution för 
Kalmar kommun tillsammans med övriga intresserade kommuner/förbund 
som ingår i upphandlingssamverkan. Vidare föreslår kommunstyrelsen att 
servicenämnden får i uppdrag att ansvara för samordning av förvaltningarnas 
behov av varudistribution med de ekonomiska förutsättningar som angivits. 

Beslut 
Kommunfullmäktige ger servicenämnden i uppdrag att upphandla och etablera 
en entreprenör för samordnad varudistribution för Kalmar kommun 
tillsammans med övriga intresserade kommuner/förbund som ingår i 
upphandlingssamverkan. 
 
Servicenämnden får i uppdrag att ansvara för samordning av förvaltningarnas 
behov av varudistribution med de ekonomiska förutsättningar som angivits. 
 

§ 126 

Granskning av årsredovisning 2013  
Dnr KS 2014/0092 

Handlingar 
Granskning av årsredovisning 2013. 
 
Kommunledningskontorets skrivelse den 25 juli 2014. 
 
Utdrag ur kommunstyrelsens protokoll den 2 september 2014, § 137. 

Bakgrund 
På uppdrag av revisorerna i Kalmar kommun har PwC genomfört en 
granskning av årsredovisning 2013. 
 
Kommunledningskontoret har tagit fram ett förslag till yttrande: 
 
”Kommunstyrelsen kommer att bejaka rekommendationerna att genomföra en 
fördjupad granskning av anläggningsregistret, analys av semesterlöneskuldens 
ökning (8 miljoner kronor 2013) samt utredning av olika projekt och 
reserveringar av medel för eventuell resultatpåverkan (7,5 miljoner kronor). 
Detta arbete beräknas vara färdigt innan kommande årskifte. Vad avser 
Kommuninvests överskottsutdelning så vidhåller vi bruttoredovisning – 
utdelning av överskott som finansiell intäkt i resultaträkningen och ökning av 
medlemsinsats som utgift i investeringsredovisningen (finansiell anläggnings-
tillgång).”  
Kommunstyrelsen har beslutat att anta kommunledningskontorets yttrande 
som sitt och överlämna det till kommunens revisorer som svar på gransknings-
rapporten av årsredovisning 2013. Kommunstyrelsen har överlämnat ärendet 
till kommunfullmäktige för kännedom.  
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Överläggning 
Under överläggningen föreslår Björn Brändewall (FP) att kommunfullmäktige 
ska ge kommunstyrelsen i uppdrag att ta fram en handlingsplan för hur de 
finansiella målen ska uppnås.  
 
Sedan överläggningen avslutats frågar ordförande om kommunfullmäktige vill 
bifalla eller avslå Björn Brändewalls förslag. Han finner att kommunfullmäktige 
avslår förslaget. 

Beslut 
Kommunfullmäktige lägger ärendet till handlingarna.  

Reservation 
Ledamöterna från KD reserverar sig mot beslutet. 
 
Ledamöterna från FP reserverar sig skriftligt mot beslutet och anför följande: 
 
”Kommunens revisorer upplever den finansiella måluppfyllelsen som svag, då 
inget av målen uppnås varken under 2013 eller över en rullande femårsperiod. 
Vi håller med revisorerna om att det behövs en handlingsplan. Enligt målen 
ska investeringar självfinansieras till 100 % på fem års sikt, men det har bara 
finansierats till 84,8 % de senaste fem åren, och för 2013 var det ännu sämre, 
bara 59,2 %. Kommunen har inte heller uppnått målet om att spara undan 2 % 
’i ladorna’ över de senaste fem åren. Kalmar kommun behöver en 
handlingsplan för att komma tillrätta med detta.” 
 

§ 127 

Ekonomirapport 2014 – efter juni månad 
Dnr KS 2014/0235 

Handlingar 
Utdrag ur kommunstyrelsens protokoll den 2 september 2014, § 138. 
 
Kommunledningskontorets skrivelse reviderad den 26 augusti 2014. 

Bakgrund 
Årets första budgetuppföljning, efter april månad, redovisade en helårsprognos 
för årets resultat på 24,5 miljoner kronor, en positiv avvikelse mot budget på 
6,1 miljoner kronor. Motsvarande prognos för årets balanskravsresultat, efter 
disponering av medel från resultatutjämningsreserven (RUR), var då  
-6,9 miljoner kronor. 
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Med anledning av budgetuppföljningen beslutade kommunstyrelsen att 
samhällsbyggnadsnämnden ska göra en fördjupad analys och till kommun-
styrelsen i september, redovisa åtgärder som innebär att nämndens budget för 
2014 inte överskrids. Kommunstyrelsen beslutade vidare att omsorgsnämnden, 
till kommunstyrelsen i september, ska redovisa hur omstruktureringsarbetet 
fortskrider och vilken ekonomisk effekt detta arbete får för nämndens budget 
2014. 
 
I denna uppföljning, efter juni månad, har Södermöre kommundelsnämnd 
reviderat sin tidigare utfallsprognos. Södermöre kommundelsnämnd redovisar 
nu en prognos på -1,2 miljoner kronor (+0,2 miljoner kronor efter april 
månad). Det nu prognostiserade underskottet beror på ofinansierade 
skolskjutskostnader på 0,8 miljoner kronor samt oförutsedda kostnader för 
personalärende 0,6 miljoner kronor. Omsorgsnämnden prognostiserade i 
apriluppföljningen ett underskott på 2,5 miljoner kronor. Efter juni bedöms 
underskottet uppgå till 4,0 miljoner kronor beroende på omstrukturerings-
arbetet. Barn- och ungdomsnämnden har reviderat sin prognos efter juni 
månad. Tidigare prognos visade ett överskott på 0,3 miljoner kronor, men efter 
juni prognostiserar nämnden ett resultat i nivå med budget. Övriga nämnder 
redovisar inga förändringar av sina prognoser jämfört med april. 
 
Sammantaget innebär denna nya prognos, för nämndernas nettokostnader, en 
negativ förändring med 3,0 miljoner kronor. 
 
För internränta, pensioner, jämförelsestörande poster m.m. redovisas, 
oförändrat prognosen efter april månad, ingen avvikelse mot budget. 
 
Efter juni månad uppgår investeringarna till 114,8 miljoner kronor. 
 
Sammantaget redovisas, efter juni månad, en helårsprognos för årets resultat på 
23,8 miljoner kronor, en avvikelse mot budget på 5,0 miljoner kronor. 
Motsvarande prognos för årets balanskravsresultat, efter disponering av medel 
från RUR, är -7,6 miljoner kronor. 
 
Kommunstyrelsen har beslutat att Södermöre kommundelsnämnd ska göra en 
fördjupad analys och till kommunstyrelsen i oktober redovisa åtgärder som 
innebär att nämndens budget för 2014 inte överskrids. Kommunstyrelsen har 
överlämnat ärendet till kommunfullmäktige för kännedom.  

Beslut 
Kommunfullmäktige lägger ekonomirapporten till handlingarna.  
 

§ 128 

Anmälningsärenden 
 

- Kommunstyrelsens protokoll den 2 september 2014 
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- Skrivelse från Samordningsförbundet i Kalmar län om justerad 

medlemsavgift 2014 
KS 2014/0309 

 
- Mark- och miljödomstolens beslut att avslå överklagandena avseende 

detaljplan för fastigheterna Eldaren 1, 6 och del av Kvarnholmen 2:6, 
Ölandshamnen 
KS 2013/0518 

 
- Mark- och miljööverdomstolens beslut att inte pröva överklagande av 

detaljplan för fastigheterna Svensknabben 1, Berga 10:5 m.fl. 
KS 2012/0454 

 
- Förvaltningsrättens beslut att avslå överklagandet av exploateringsavtal 

för fastigheten Eldaren 1, 6 och del av Kvarnholmen 2:6, 
Ölandshamnen  
KS 2013/0518 

 
- Mark- och miljööverdomstolens beslut att inte pröva överklagandena 

av detaljplan för fastigheterna Eldaren 1, 6 och del av Kvarnholmen 
2:6, Ölandshamnen 
KS 2013/0518 

 
- Länsstyrelsens beslut om ny ersättare i kommunfullmäktige efter 

Cecilia Strömberg (S)  
KS 2014/0293 

 
- Länsstyrelsens beslut om ny ledamot i kommunfullmäktige efter 

Magnus Isaksson (M)  
KS 2014/0296 

 
- Skrivelse om Val av ombud till Sveriges Kommuner och Landstings 

kongress för perioden 2015-2019 
KS 2014/0577 

 
- Förvaltningsberättelse 2013 med revisionsberättelse för Fröbergska 

Stiftelsen 
KS 2014/0611 

 
- Protokollsutdrag från Kalmarsunds Gymnasieförbund om att Särvux 

byter namn till Lärvux 
GYF 2014/0228 

 
- Medborgarförslag om hundrastgård i Lindsdal samt samhällsbyggnads-

nämndens svar 
KS 2014/0723 

 
- Medborgarförslag om plan för actionsport på Tingbydals fotbollsplan 

samt kultur- och fritidsnämndens svar 
KS 2014/0295 
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- Motion från Margreth Johansson (KD) om modell för 
utbildningsanställningar inom omsorgen 
KS 2014/0740 

 
- Medborgarförslag om ändring av farthinder på Tallhagsvägen 

KS 2014/0614 
 

- Medborgarförslag om att film ska kunna lånas utan kostnad på 
stadsbiblioteket 
KS 2014/0627 

 
- Medborgarförslag om att höja statusen för cyklister och fotgängare  

KS 2014/0648 
 

- Medborgarförslag om inomhushall för boule 
KS 2014/0717 

 
- Granskning av intern kontroll av leverantörsfakturor 

KS 2014/0754  
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